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Box 8312 
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www.stockholm.se/fastighetskontoret 

 

Fastighetsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2015-02-17, § 6 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 17 februari 2015 kl. 16.30 – 17.15 
   

 Plats Orangeriet, Åkeshovs slott 

 
   

 Justerat Tisdagen den 3 mars 2015 

  

 

 

Jan Valeskog Richard Bengtsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordförande   

Richard Bengtsson (FP) vice ordförande  

 

Margareta Stavling (S)  

Anders Göransson (S)  

Maria-Elsa Salvo (S)  

Åke Askensten (MP)  

Hanna Begler (MP) 

Henrik Sjölander (M)   

Mikael Eskman (M)  

Erika Wing (M)  

Tomas Tetzell (M)  

Helena Eklund (FP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Sanna Sjögren (V) för Mehdi Oguzsoy (V) 

 
Ersättare: 

Lars Arell (S)  

Anny Sandgren (S)  

Birger Kato (S)  

Anna Forssell (S)  

Martin Hansson (MP)  

Elisabeth Hellström (M)  

Leif Bokström (M)  

Per Ankersjö (C)  

Lisa Fuglesang (KD)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Juan Copoví Mena, Ann-Sofie Chudi, Åse Geschwind, 
Carina Jonsson, Christine Oljelund, Jenny Rydåker, Anna Wahlström och 
Pontus Werlinder samt personalföreträdarna Birgitta Andersson och Reza 
Etemad och borgarrådssekreteraren Karin Kolk. 

 



 

 Fastighetsnämnden  
 

 Sida 2 (3) 
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 § 6 
Att tillgodose kulturvärdena och utveckla staden i 
områden av riksintresse för kulturmiljö. Remissvar 
Dnr 1.6-467/2014  
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som 

 svar på remissen att överlämnas till stadsbyggnadskontoret. 

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 3 februari 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Jan Valeskog (S) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Richard Bengtsson 

m.fl. (FP) enligt följande: 

 

Den promemoria som behandlas i detta remissvar ska 

huvudsakligen behandlas politiskt i Stadsbyggnadsnämnden 

då den behandlar det framtida ärende som tar hänsyn till 

samtliga inkomna kontorsyttrande och remissvar.  

 

För Fastighetsnämnden är det särskilt viktigt att ta ansvar för 

de stora kulturmiljövärden som finns i dess ägo. Arbetet med 

Vårdprogram är ett mycket bra sätt att göra detta och 

vårdprogram ska tas fram för samtliga kulturhistoriskt viktiga 

byggnader som ägs och förvaltas av Fastighetsnämnden.  

 
Ersättaryttrande 

Ersättaryttrande lämnas av Per Ankersjö (C) enligt följande: 

 

Stadsbyggnadskontorets promemoria är en bra genomgång av 

stadens riksintressen för kulturmiljön och ett bra försök att 

finna ett förhållningssätt och en metodik för hur stadens 

nödvändiga utveckling ska kunna samsas med dessa intressen. 

 

Centerpartiet ser flera problem med riksintressena för 

kulturmiljön. 

 



 

 Fastighetsnämnden  
 

 Sida 3 (3) 
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Stadens arbete med planer och lov är föremål för 

demokratiska beslut av politiker som får bära ansvaret för 

sina beslut. Riksintressena för kulturmiljön bevakas på ett sätt 

som ibland gränsar till godtycke, av tjänstemän på 

länsstyrelsen. Dessa behöver inte stå till svars och ta debatten 

som beslutande politiker gör. 

 

Riksintressena är definierade på ett svepande sätt, vilket 

nödvändiggjort arbetet som mynnar ut i denna promemoria. 

Om stadens arbete verkligen leder till en ökad förutsägbarhet 

i dessa frågor återstår att se. 

 

Det största problemet med riksintressena för kulturmiljön i 

Stockholm är att de tillför ett osäkerhetsmoment i stadens 

utveckling. Precis som Riksrevisionen påpekade 2013 

försvårar systemet för kommuner att planera bostäder. Detta 

är mycket tydligt i Stockholm, i de delar som omfattas av 

riksintressena. Detta är inte vad Stockholm behöver. 

 

Centerpartiets inställning är, utöver att hela systemet med 

riksintressen bör ses över och riksintressena sållas, att detta 

ärende rimligen måste leda till att det blir lättare att bygga på 

höjden i Stockholm. Därför är flera av formuleringarna i 

promemorian bra. 

 

Vi önskar dock en ännu större tydlighet i frågan från stadens 

sida. Att bygga mer tätt är receptet för att bygga mer hållbart 

enligt all seriös miljö- och stadsforskning. På så sätt får vi 

mindre biltrafik och mer stadsliv. Att ha ett gammaldags 

system som konsekvent hindrar hög och tät bebyggelse i 

stadskärnan är därför mycket illa. 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


